
PUNCT DE VEDERE AL USR BRASOV DESPRE PADURILE
RECREATIVE, PERIURBANE DIN JURUL MUNICIPIULUI BRASOV

Catre Regia Publica Locala a Padurilor Kronstadt,
Domnului Director, Ing. Olteanu Dan

Salutam si ne bucura faptul ca institutia pe care o conduceti a initiat o
dezbatere cu publicul si speram sa urmeze mai multe etape de consultare.

In cadrul dezbaterii din 26 noiembrie : Dezbatere publică despre viitorul
pădurilor cu Regia Kronstadt la Facultatea de Silvicultura si Exploatari
forestiere, Brasov s-au desprins cateva puncte de vedere exprimate de catre
cetatenii prezenti, puncte cu care am rezonat :

“- Nu vrem antropizarea padurilor.
- Nu vrem iluminat public in padure.
- Nu vrem cosuri de gunoi pe potecile din padure. Drumetii stiu sa-si care
gunoiul acasa, in rucsac.
- Nu vrem toalete ecologice in padure.
- Nu vrem drumuri forestiere noi in padurile cu rol recreativ.
- Vrem interventii minim invazive asupra padurilor actuale.”

VIZIUNEA de la care se porneste ar trebui sa fie aceea de paduri periurbane
minim antropizate, in care oamenii sa aiba parte de linistea si binefacerile
naturii, cu realizarea unei infrastructuri de acces minimaliste. In Finlanda,
pentru padurile periurbane se primesc subventii ca sa nu se exploateze. Se
“ vinde liniste ”.

CONCEPTUL de padure recreativa pe care il dorim implementat din partea
autoritatilor locale ar fi acela de realizare cu coerenta a unor trasee turistice
simpliste, eficiente si minim invazive cum sunt cele existente in prezent in
zona dintre Rezervatia Muntele Tampa si Rezervatia Postavaru.
In momentul de fata, in zona mai sus mentionata :
- potecile sunt de 0,5-1 m latime si pe alocuri se gasesc foste drumuri de
exploatare de cca 2 m latime.
- padurea este incadrata cu rol deosebit de protectie si de conservare.
- padurea are consistenta de minim 0,7-0,8 ( adica arborii isi ating coroanele
intre ei in proportie de 70-80% ).
- taierile propuse sunt de conservare sau cvasigradinarite (minim invazive)



- Prin neinterventia cu exploatari intensive, in ultimele decenii arboretele au
capatat structura relativ pluriena, cu amestec de specii de foioase si rasinoase
de diverse varste. Aceasta ii confera robustete, rezistenta la doboraturi si la
atacuri de boli si daunatori, precum si un plus de valoare estetica si recreativa.

Consideram ca ar trebui initiat un studiu detaliat al suprafetei de padure din
proiect, cu toate potecile marcate sau nemarcate, si incadrarea ei conform
directivei FFH cu toate denumirile coresunzatoare. Abia ulterior se poate
decide daca o traiectorie a unei poteci poate fi mentinuta, modificata, anulata
sau creata.
Acele poteci seculare care corespund ar trebui clasate ca situri arheologice și
asigurata protecția lor in mod corespunzator.
Acolo unde există deja situri arheologice, susținem promovarea prin simple
panouri informative la fața locului, fără alte tipuri de construcții. Unul din
drumurile medievale din Râșnov a fost partial distrus de Dinopark.
Susținem o pază mai bună pentru siturile aflate în păduri sau în proximitatea
lor. Vandalismul nu a cruțat Tâmpa, unde panourile despre rezervația de
fluturi sau Brassovia nu mai sunt vizibile ori au fost distruse.
Sustinem promovarea mai degrabă, online, mobile și/sau prin mijloace
audio-video a pădurilor, siturilor istorice/arheologice, decât prin construcții
dedicate localizate în păduri.

Telul muncii specialistilor ar trebui sa fie acela ca dupa implementarea
proiectului, in timp, toate padurile periurbane sa arate ca padurile seculare cu
poteci minunate din zona Tampa - Postavaru

Solicitam includerea in proiect a expertilor din domeniul turismului silvic si al
ecoturismului si nu utilizarea exclusiva a expertizei din silvicultura. Poate sunt
prevazute astfel de externalizari in proiect, dar nu il avem la dispozitie.

Solicitam sa se posteze cu regularitate datele care se obtin din teren, sa se
puna la dispoztiei toate fisierele shapefile pe siteul institutiei si sa se
manifeste deschidere permanenta si pentru pareri din partea specialistilor
botanisti, pedologi, ecologi, etc, altii decat cei angajati in cadrul ICAS Brasov.

Activitatile recreative care presupun realizarea de infrastructura semnificativa
ar trebui sa se desfasoare numai in primii 100 metri de la liziera padurii, in
apropierea zonelor cu densitate mare de locuitori, a parcarilor auto, a statiilor



RAT Bv sau CFR si in zone aflate deja pe harta de interes recreativ, gen Pietrele
lui Solomon.
Vorbim aici despre locuri de joaca pentru copii, alei de promenada pentru
persoane varstnice sau cu mobilitate redusa, pentru acces cu carucioare cu
copii sau pentru persoane cu dizabilitati.

Numai in aceste zone se vor amenaja dotari specifice : mobilier urban,
constructii din lemn de max 15 mp etc.
Zona cu coșuri de gunoi și potential generatoare de deșeuri trebuie amenajata
in afara pădurii, pentru a nu atrage fauna locală in padure.

Dotarile specifice care se vor construi in interiorul padurilor periurbane ar
trebui sa se rezume la poteci din materiale ecologice si banci dispuse razlet,
executate complet din piese de lemn. Nu vrem experimente cu paduri bracuite
din care sa mai ramana 10-20 de arbori/ha, asemanator parcurilor din
interiorul oraselor.
Consistenta sa nu fie scazuta sub 0.7 (70%), pentru ca interventia cu taieri de
intensitate mare este ireversibila.

Pentru o mai clara imagine a temei proiectului si a ceea ce urmeaza, rugam
factorii decidenti ai RPLP Kronstadt sa ne raspundeti la cateva intrebari :

1. Dorim sa ni se puna la dispozitie proiectul pentru a ne putea edifica cu mai
mare exactitate asupra scopului, etapelor si modului de implementare. Dorim
ca el sa fie facut public si actualizat pe site-ul ICAS sau RPLP Kronstadt.
2. Cine si cum va decide implementarea in proiect a punctele de vedere
rezultate din consultare?
3. Va exista o lista publica a punctelor de vedere rezultate din consultare?
4. Cine va fi entitatea responsabila cu implementarea proiectului?
5. In cadrul proiectului de cercetare ce suma va fi alocata pentru Studii de
impact?
6. Cati bani vor fi alocati pentru informare si popularizare in scop educativ si
cum se va realiza aceasta?

In toate etapele de cercetare si implementare USR Brasov va interactiona
constructiv cu RPLP Kronstadt.



Vom urmari constant sa nu ne indepartam de la conceptul de padure
periurbana prezentat si sa implementam solutiile rezultate din interactiunea
cu specialistii si cetatenii interesati de subiect.

Dorim ca proiectul sa fie un succes ecoturistic si silvoturistic, iar padurile
periurbane administrate de Regia Kronstadt sa-si atinga randamentul
economic prin valorificarea potentialului ecologic si al biodiversitatii in
detrimentul potentialului de exploatare a lemnului.
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